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HOGYAN TELT AZ ÉVE? 

Belföldi ajánlatok csábító extrákkal 

Utazzunk el itthon 
- szilveszterkor! 

A tulajdonos nem mondta meg, mikor nyit a patinás vendéglátóhely 

Új ruhát kap a régi Hági 
Akik unják a virslifőzést, a lencsefőzeléket és az éjféli, belvárosi 
tömeget, befizethetnek egy kellemes szilveszteri üdülésre. Sztepp-
tánc, latin dallamok, disznótoros, tűzijáték, gyertyafénykeringő, 
lovas szánozás: az ajánlatok változatosak, ahogy az árak is. 

Hanukabál 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Hanukabált rendez a hódmező-
vásárhelyi zsidó hitközség és a 
Magyar-izraeli Baráti Társaság 
ma este 7 órától a KITE Rt. 
ebédlőjében, a Kutasi út 69. 
alatt. 

A bál védnöke a Magyarországi 
Zsidó Hitközségek Szövetsége, 
Zoltai Gusztáv ügyvezető igazga-
tó, Feldmájer Péter elnök. 

Az ünnepi gyertyagyújtásban 
közreműködik Markovics Zsolt 
főrabbi, Raguczki Gábor kántor 
és Kellermann Itzhak előimád-
kozó. 

Vannak, akik az év utolsó napját 
síparadicsomban töltik, mások 
melegebb tájakra repülnek a 
zord tél elől. Mi ezúttal a belföl-
di programok közül csemegé-
zünk, hiszen itthon is több ezer 
ajánlat közül válogathatnak 
azok, akik unják már a virslifő-
zést, a lencsefőzeléket, és válto-
zatosságra, no meg kényeztetés-
re vágynak. 

Fullextrás programkavalkádot 
sorakoztat fel az egyik hajdúszo-
boszlói háromcsillagos szálloda 
az esztendőfordulón: az ötéjsza-
kás programban szerepel népi 
mesterségek bemutatója és vásá-
ra, bográcsos ebéd, andalúz va-
csoraest spanyol tánccal, falusi 
disznótoros, négyfogásos óévbú-
csúztató vacsora nótaesttel, ope-
rettel, ír- és latin tánccal, tombo-
lával, tűzijátékkal, retropartival, 
valamint korlátlan pezsgőfürdő-, 
szauna- és fitneszterem-haszná-
lattal. Kétágyas szobában mind-
ez 106 ezer forintba kerül fejen-
ként. 

A háromcsillagos szilvásváradi 
panzióban négy éjszakát tölthe-
tünk fejenként 65 ezerért. A 
Bükk szívében családias környe-
zetben pihenhet a látogató, ba-
rangolhat a tiszta vizű források, 

hegyi patakok mentén. Mindeh-
hez félpanzió és szilveszteri gála-
vacsora jár élőzenével, svédasz-
tallal. A pezsgőfürdő, a masszázs 
és a szauna itt sem maradhat el. 

Ennél kevesebbet kell fizetnie 
annak, aki Sümeget választja. A 
háromcsillagos szállodában há-
rom éjszakáért fejenként 34 ezer 
forintot kérnek. A félpanziós el-
látás mellett itt is jár a szilveszte-
ri ünnepi vacsora, plusz ötezer 
forintért lovagi torna, bajvívás és 
középkori lakoma részesei lehe-
tünk. 

Még ennél is olcsóbban bú-
csúztathatjuk az óévet az osztrák 
határ mellett, Velemben. Az 
üdülőházakban fejenként 29 
ezer forintért tölthetünk két éj-
szakát. Svédasztalos reggeli, szil-
veszteri gálavacsora jár ezért a 
pénzért. 

Választani persze nem köny-
nyű, mert egy árkategóriában is 
rengeteg ajánlat közül csemegéz-
hetünk. Érdemes tehát a kataló-
gusokat begyűjteni, s egy-egy dél-
utánt rászánni a nézelődésre. 
Akik családostul utaznak, érdek-
lődjenek: van-e gyermekkedvez-
mény - hisz egyes helyeken ez 
50-70 százalék is lehet. 

NYEMCSOKÉVA 

Védett területek 
A kormány rendeletben rögzítette, mely területek szerepelnek a 
Natura 2000 programban: több ezer hektár Szentes környéki föld 
és vízpart tulajdonosai kapnak támogatást azért, mert értékes 
madarak fészkelnek a vidéken. 

A felúj í tot t házsorral szemben még lepusztultabb a Hági Fotó: Karnok Csaba 

A gazdálkodóknak a Natura 2000 területeinek kijelölését követően lé-
nyegében nem kell változtatniuk a termesztési módszereiken, hiszen 
éppen a természetbarát művelésnek köszönhetően alakultak ki és ma-
radtak meg az élőhelyek. A Szentes környéki földek és vizek szerves ré-
szét alkotják annak a területnek, amely immár szerepel a Natura 2000 
programban - az országban mintegy kétmillió hektár érintett. Szente-
sen és környékén gyepek, az Alsó-Tisza hullámtér, a cserebökényi pusz-
ták, a Hármas-Körös, a Kurca és Lapistó-Fertő szerepel a sorban. 

A tulajdonosoknak kilencven napot adott a kormány arra, hogy 
észrevételt tegyenek - ha a tervben szereplő terület szerintük nem ér-
tékes madártani szempontból, vagy jelezhetik, újabb területeket kel-
lene bevonni a programba. A végső kép immár kialakult, a kormány a 
jövő évben határozza meg, hogy milyen mértékű támogatást milyen 
feltételek mellett ad a gazdáknak - fogalmazta meg Gombos András, 
a környezetvédelmi tárca államtitkára. Személyes becslése szerint or-
szágosan körülbelül tizenötmilliárd forint lesz a támogatás összege. 

B.G. 

A minisztérium előterjesztése sze-
rint 2008 második félévétől csakis 
ABS-szel - blokkolásgátlóval -
felszerelt új gépjárműveket lehet-
ne forgalomba bozni Magyaror-
szágon. Lakott területen kívül a 
biztonsági övekkel felszerelt bu-
szokon az utasok számára is köte-
lező lenne az öv használata. Ezen-
kívül a következő év közepétől 
minden 3506 kilogrammnál köny-
nyebb autó kötelező tartozéka len-
ne a tűzoltókészülék. 

csökkenthető a balesetek száma, 
mindenképp érdemes lenne be-
ruházni a védőeszközökre. 

Csongrád megye településein 
ezrek közlekednek kerékpárral, 
de nem valószínű, hogy minden-
ki beszerezné a korszerű védő-
eszközöket. A rendőrség évek óta 
rendszeresen szervez akciókat, 
hogy legalább a kötelező világí-
tást fölszereljék a biciklikre. A 
fényvisszaverő mellény ára kö-
rülbelül 1000 forint, sisakra 

5-6000 forintot kellene áldoznia 
a kerékpárosoknak. Sokan úgy 
gondolják, még ha ez egy olcsóbb 
bicikli árának ötödét tesz is ki, 
megvásárolnák a közlekedés 
újabb kellékeit, ha előírná a jog-
szabály. Temesi Gábor szerint ér-
telmetlen lenne ez a szigorítás, 
hiszen éppen a leginkább veszé-
lyeztetettek, a vidéki idős embe-
rek lennének, akik nem tartanák 
be az új szabályokat. 

F.G. 

Galg 

„Jólesik, ha mosolyognak rájuk" 

Folytatás az 1. oldalról 

A határidő lejárta után néhány nappal el-
lenőriznek, s ha nem folyik a tatarozás, ak-
kor azt az önkormányzat kezdi el. Ilyenkor 
a kivitelező - ha kell rendőri biztosítás mel-
lett - elvégzi a munkát , amit utólag ki kell 
fizetnie a tulajdonosoknak. Szakemberek 
szerint 8-10 millió forintba kerülhet az 
épületegyüttes homlokzatának teljes felújí-
tása. 

- Még nem kaptuk kézhez a tervdokumen-
tációt, ami alapján árajánlatot kérhetnénk a 
cégektől és megkezdhetnénk a munkát -

mondta lapunknak Keller Péter. A Kelemen 
utca 3. közös képviselője hangsúlyozta: a la-
kóközösség megszavazta a felújítást. Az épí-
tési tervért több mint egymillió forintot fize-
tett a ház. 

Török Zoltán, az Imosoft Kft. ügyvezetője 
annak idején úgy számolt, hogy öt év alatt 
felújítja és megnyitja a Hágit. Noha a vá-
sárlástól számított öt év már letelt, nem 
tett le korábbi tervéről: vendéglőként kí-
vánja üzemeltetni a Hágit. Korábban úgy 
nyilatkozott lapunknak, hogy azért nem 
kezdett eddig hozzá a rekonstrukcióhoz, 
mert egyelőre nincs fizetőképes kereslet, 

ami miat t érdemes lenne felújítani és mű-
ködtetni az éttermet. 2004 októberében azt 
is mondta, hogy ha a környékbeli házak új 
ruhát kapnak, akkor ők is lépni fognak. A 
homlokzatfelújításról szólva akkor úgy fo-
galmazott: nem a látszatmunka jelenti az 
előrelépést az épületegyüttes ügyében. Tö-
rök Zoltán tegnap rendkívül szűkszavúan 
nyilatkozott, mondván: erről nem lehet ku-
tyafuttában beszélni. Kérdésünkre, meg-
nyitja-e jövőre a patinás vendéglátóhelyet, 
egész egyszerűen nem válaszolt a tulajdo-
nos. 

sz. c. sz. 

Ezer éve nem láttalak, 
mintha nem is ugyan-
abban a városban él-
nénk, hogy vagy? A vé-
letlenül összefutó is-
merősök szokásos kér-
désére a rövid válasz: 
köszönöm, jól. Sosem 
tudjuk meg, valójában 
mi foglalkoztatja a má-
sikat, mi tör tént vele -
és mi nem. A föntinél 
kicsivel hosszabb vála-
szért most mi keressük 
meg az önök ismerő-
seit. Milyen volt az 
éve? - kérdezzük a sze-
gedieket december hát-
ralévő napjain. 

„Jó évet zártam. Ponto-
san egy évvel ezelőtt vé-
geztem a Katedra ala-
pítványi iskolában lo-
gisztikai ügyintéző sza-
kon. Ebben az üzletben 
négy hónapja dolgo-
zom, nagyon szeretem 
a kollégáimat, és mivel 
forgalmas helyen van a 
bolt - a Kárász utca és a 
Dugonics tér sarkán - , 
rengeteg ismerős bekö-
szön, ha erre jár. Koráb-

Galgóczy Dóra szeret lovagolni Fotó: Frank Yvette 

ban versenyszerűen szoktam itt az üzletben 
kick-boxoltam, s régi találkozni. Nagyon sok 
edzőtársaimmal is törzsvásárlónk van, sze-

reték beszélgetni az em-
berekkel. Általában jó 
kedvem van, s úgy lá-
tom, az embereknek 
jólesik, ha mosolyog-
nak rájuk, kedvesen 
szólnak hozzájuk. Új-
ságolvasásra kevés idő 
marad, a napilapokat, a 
receptmagazinokat és a 
nőknek szóló lapokat 
azért átfutom. 

Idén nagyobb nyaralás 
nem volt, a barátom, El-
hardt Gábor edzőtábo-
rába látogattam el Oros-
házára, fotóztam, vide-
óztam a karateedzése-
ket, ennyi fért a nyári 
szabadságba. 

Mivel a térdem meg-
sérült, nem sportolha-
tok, viszont, ha időm 
engedi, szívesen me-
gyek Röszkére lovagol-
ni. Egyébként is nagyon 
szeretem az állatokat, 
van egy boxer kutyám. 
A szemem fénye. 

Ahogyan mondtam, 
jó évet zártam, és ha 
ilyen lesz a 2006-os esz-
tendő is, akkor nem 
lesz okom panaszra." 

A szigorítások hírét pár óra múlva cáfolta a szaktárca 

Mégsem kell mellény, sisak 
Drasztikus intézkedésekre ké-
szül a Gazdasági és Közlekedési 
Minisztér ium a közlekedés biz-
tonságosabbá tételére - látott 
napvilágot a hír tegnap reggel. 
Délutánra kiderült, a tárca 
mégsem szeretné, ha a bicik-
listák számára kötelező lenne a 
fényvisszaverő mellény és a si-
sak használata. 

A kerékpárral közlekedők szá-
mára tegyék kötelezővé az úgy-
nevezett „láthatósági" fényvisz-
szaverő mellény, és a bukósisak 
használatát - áll a Gazdasági és 
Közlekedési Minisztérium egyik 
szakmai javaslatában. Legalább 
is erről számolt be tegnap az 
egyik országos napilap. A hírt 
több médium átvette, lapunk in-
ternetes fórumán többen üdvö-
zölték a tárca állítólagos felveté-
sét. Délutánra azonban a mi-
nisztérium szóvivője jelezte: a 
tervezet szerepelt ugyan a kor-
mány közlekedésbiztonsági 
programjának korai verziójában, 
a vitára bocsátandó javaslatból 
azonban már kimaradt ez a rész. 

Lapunk szúrópróbaszerű fel-
mérése alapján a szegedi kerék-
párosok többsége egyetértene a 
szigorításokkal. Suti Andrea 
gyógytornász a december végi hi 
degben is biciklivel közlekedik. O 
támogatná a sisakviselés ötletét. 

- Munkám során sokféle bal-
esetben megsérült emberrel ta-
lálkoztam - mondta a gyógytor-
nász. - Azt gondolom, ha ezzel 

TOVÁBBI TERVEK 

Bár nem lesz kötelező, Suti Andrea szerint érdemes lenne sisakot 
viselni Fotó: Gyenes Kálmán 


